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Univerzita Karlova v Praze      V Praze dne 3. 12. 2015  

Právnická fakulta 

 

Zápis z jednání kolegia děkana (KD) konaného dne 3. 12. 2015 

 

Přítomni: děkan Kuklík, proděkani Beran, Damohorský, Dvořák, Prášková, Skřejpek, 

Tomášek, tajemník Hřebejk, předseda AS PF UK Wintr, místopředsedové AS PF 

UK Horký a Staša 

 

Omluvena: proděkanka Chromá 

 

Program:   

I. Kontrola zápisu ze zasedání KD dne 26. 11. 2015 

II. Evaluace činnosti učitelů PF UK 

III. Vymáhání poplatků spojených se studiem 

IV. Různé. 

 

Ad I. 

KD provedlo kontrolu zápisu z jednání KD dne 26. 11. 2015; tajemníkovi zaslané připomínky 

byly do textu zapracovány, KD s konečnou verzí zápisu souhlasí. Konečná verze zápisu bude 

standardním způsobem rozeslána a zveřejněna. 

 

Ad II. 

Podkladový materiál k evaluaci učitelů fakulty byl rozeslán vedoucím kateder k vyjádření a 

připomínkám. 

Proděkanka Prášková poukázala na nutnost některých vysvětlujících a zpřesňujících 

informací pro sebrání srovnatelných údajů. 

Děkan vyslovil poděkování J. Horkému za pomoc při vytváření skriptu pro 

srovnatelné údaje.  

 

Ad III. 

Vymáhání poplatků spojených se studiem 

 Proděkan Beran informoval o dopisu rektora Univerzity Karlovy čj. UKRUK 

13708/2015 prof. Zimy ohledně vymáhání dlužných poplatků za rok 2006. V této souvislosti 

seznámil kolegium s Pravidly pro správu majetku Univerzity Karlovy v Praze v podobě 

změny, která byla schválena Akademickým senátem Univerzity Karlovy v Praze 23. října 

2015. Podle čl. 3 odst. 4 uvedených Pravidel je přitom rozhodování o vymáhání pohledávek z 

titulu dlužných poplatků spojených se studiem na fakultě ve výlučné pravomoci děkana. S tím 

pak souvisí i „Metodická pomůcka pro postup stranu odpisu pohledávek spojených s poplatky 

za studium“ zpracovaná obory RUK (právní, ekonomický a pro studium a záležitosti 

studentů), kde je stanoveno, že v případě rozhodnutí o tom, že bude upuštěno od využití 

právních prostředků ochrany, není přípustné rozhodovat generálně o celé skupině případů, 

nýbrž vždy o každém jednotlivém případu zvlášť teprve po pečlivém zvážení okolností 
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každého jednotlivého případu. V návaznosti na rozhodnutí o tom, že určitá pohledávka(y) 

nebude vymáhána, je třeba takovou pohledávku vždy odepsat z účetnictví fakulty. Proto je 

třeba, aby odpis těchto pohledávek také posoudila škodní komise jako poradní orgán fakulty.  

 Proděkan Beran dále informovala o tom, že se připravuje hromadný export evidence 

dosud nezaplacených pohledávek z titulu dlužných poplatků z informačního systému Student 

do účetních systémů všech jednotlivých fakult. V tuto chvíli není jisté, zda pohledávky budou 

vloženy ještě do účetnictví roku 2015, nebo až do účetního období 2016, že však vloženy 

budou jisté je.  

 Z těchto důvodů je třeba, aby děkan přijal rozhodnutí ohledně pohledávek vzniklých v 

roce 2006, u kterých již brzy uplyne promlčecí doba. V této souvislosti byl kolegiu děkana 

předložen k posouzení soupis všech evidovaných dlužných pohledávek za rok 2006. 

 Kolegium děkana přezkoumalo jednotlivé pohledávky podle předloženého soupisu a 

doporučilo děkanovi, aby u pohledávek uvedených v tabulce číslo 1 bylo od vymáhání 

pohledávek upuštěno, zatímco u pohledávek v tabulce číslo 2, aby bylo ve vymáhání 

pohledávek pokračováno. Jedním z hlavních důvodů, proč bylo u pohledávek v tabulce číslo 1 

doporučeno, aby nebyly vymáhány, byla skutečnost, že dlužníci byli studenty, kteří ukončili 

studium ještě předtím, než nastala splatnost poplatku. Zavedená praxe v té době totiž 

spočívala v tom, že po studentech, kteří absolvovali, přerušili nebo zanechali dříve, než 

nastala splatnost poplatku, nebyl tento poplatek vymáhán. V tomto smyslu byli studenti také 

informováni, a nebylo by proto korektní požadovat po nich zaplacení, když byli v dobré víře o 

tom, že nic platit nemusí. Existence této praxe byla a je známá i rektorátu. 

 Na základě provedené diskuze a výše uvedených skutečností rozhodl děkan, že: 

A. pohledávky, které jsou uvedeny v tabulce č. 1 a jejich celkový objem je 312 380,- Kč 

nevymáhat. 

B. pohledávky, které jsou uvedeny v tabulce č. 2 a jejich celkový objem činí 75 305,- Kč 

nadále vymáhat. 

Děkan zároveň pověřil tajemníka fakulty, aby o tomto rozhodnutí informoval příslušné 

odpovědné pracovníky rektorátu a aby v součinnosti s vedoucí ekonomického oddělení Ing. 

Schmidtovou zajistil, aby v totožném účetním roce, v jakém budou pohledávky, o kterých 

bylo rozhodnuto, že nebudou vymáhány, poprvé evidovány v účetnictví, aby byly zároveň 

ihned odepsány (k tomu je třeba zabezpečit stanovisko škodní komise). 

Tabulka číslo 1, Tabulka číslo 2 a Metodická pomůcka jsou k nahlédnutí v sekretariátu 

děkana. 

 

Ad IV. 

1. Děkan 

- vyzval členy KD o zaslání bodů k projednání v KD v prvním pololetí roku 2016 

- požádal sekretariát děkana o zpracování podkladů pro „mapu rizik UK“ a jejich zaslání 

RUK 

- k návrhu tajemníka vyslovil souhlas s tím, aby v období od 21. do 31. 12 2015 došlo 

v budově fakulty k revizím a některým technickým pracím na topení a k deratizaci. 

Zachovány v plném provozu budou pracoviště zajišťující nezbytný chod budovy a 

splnění termínovaných úkolů. U ostatních pracovníků určí vedoucí pracovišť výkon 

nezbytní práce z domova. V daném období bude budova jen temperována. 
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- informoval o vyhlášení dalšího ročníku SVOČ a vyzval k získávání sponzorů pro tuto 

soutěž 

2. proděkan Beran 

- informoval, že stipendia za vynikající studijní výsledky by měly být přiznány 287 

studentům  

3. proděkan Damohorský 

- informoval o nominaci studentky 5. ročníku Lucie Štěpánové rektorátem UK na 

stipendium Hermann und Else Schnabel Stiftung na UNI Hamburg pro letní semestr 

2016 

- informoval, že dne 3. 12. 2015 proběhlo na PF UK přijetí nové vedoucí zahraničního 

odboru RUK paní Hunt Šafránkové a nové vedoucí evropské kanceláře RUK Dr. 

Herglové. Vedle základních otázek vzájemné spolupráce do budoucna bylo 

diskutováno také postavení účastníků LL.M. kurzů v rámci UK s ohledem na jejich 

zvláštní status a s ním spojené systémové otázky  

     - informoval o připravovaném přijetí zástupců Francouzského institutu: Rachid            

            Makhloufi (atašé pro vědu a vysoké školy), Philippe Pierrard (poradce pro    

            atomovou energii), Vincent Michelizza (pomocný poradce pro atomovou energii). Za   

            PF UK hosty přijmou dne 4. 12. 2015 prod. Damohorský a prod. Tomášek. 

4. proděkan Dvořák 

- informoval o zasedání OR; dva členové OR rezignovali (doc. Svoboda a prof. Hurdík). 

Proděkan Dvořák vyzval k podávání návrhů na doplnění OR. 

- informoval, že 13 studentů DSP ukončilo studium  

5. proděkanka Prášková 

- informovala o schůzi asociace U3V dne 30. 11 2015 

- zpracovala písemnou zprávu o činnosti katedry správního práva a správní vědy pro 

jednání AS PF UK 

6. proděkan Skřejpek 

- informoval, že zasedání VR PF UK dne 10. 12. 2015 je po organizační stránce 

připraveno, podkladové materiály byly členům VR rozeslány 

- informoval o nominaci Jakuba Drápala na Cenu Karla Engliše  

7. proděkan Tomášek 

- předložil v souvislosti s vymezením „relevantní entity a výzkumné infrastruktury na PF 

UK“ návrh na novelizaci OD č. 2/2014 k zajištění vědecké činnosti na Právnické 

fakultě Univerzity Karlovy v Praze a rozvoji grantové a projektové aktivity. KD 

s navrženou novelizací souhlasí. 

- informoval o přípravě konference o vztahu soukromého a veřejného práva k ukončení 

programu PRVOUK, která se má uskutečnit ve dnech 5. – 8. 10. 2016; dne 27. 11. 2015 

došlo k prvnímu zasedání přípravného výboru, další zasedání je předpokládáno v lednu 

2016 

8. tajemník 

- v souvislosti s registrací investičního záměru i. č. 133D21E000031, č. j. MŠMT 

35 297/2015-1 „kotelna“ tajemník připomněl harmonogram realizace, který počítá 

v roce 2016 s tím, že podle zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách v platném 

znění bude soutěž na dodavatele projektu, získání stavebního povolení (ohlášení) a 
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dodavatele zakázky a stavební dozor. V roce 2017 se předpokládá provedení realizace 

záměru. Termín realizace léto 2017 se zatím jeví reálně; je velmi nepravděpodobné, že 

by se akce dala urychlit, spíš je potřeba v jakési náhradní variantě připustit její „přelití“ 

do roku 2018.  

Pro zajištění akce na PF UK k návrhu tajemníka KD doporučuje děkanovi ustavit 

„komisi pro investiční realizaci“ ve složení: Aleš Hájek (provozní oddělení), JUDr. 

Tomáš Horáček, Ph.D., JUDr. Jiří Hřebejk (koordinátor), ing. Kateřina Moravcová 

(investiční referát), ing. Stanislav Potěšil, Ing. Iva Schmidtová, Mgr. Miroslav Sojka.     

Komise bude pracovat v „užším“ a „širším“ složení. V užším ve složení Aleš Hájek, Jiří 

Hřebejk, Kateřina Moravcová a Tomáš Horáček pro „operativní provozní věci“ 

související s veřejnými soutěžemi a přípravnými pracemi pro projekt i pro realizaci. 

V širším složení bude komise pracovat jednak pro výměnu informací a jednak při řešení 

konkrétních opatření (fakturace – ing. Schmidtová, případná úprava rozvrhu – Mgr. 

Sojka, záležitosti spojené s počítačovou sítí – ing. Potěšil apod.).  

KD s návrhem vyslovilo souhlas 

9. předseda AS PF UK 

- informoval o připraveném programu zasedání AS PF UK dne 3. 12. 2015 

10. místopředseda AS PF UK Staša 

- informoval o pravidlech pro rozpočtování na UK, které zaslal rektor AS UK  

11. KD souhlasí s přiznáním účelových stipendií: 

- Tereza Bártová na studijní pobyt na UNI Tel Aviv v letním semestru ak. r. 2015/2016, 

ve výši 20 000 Kč (k doplnění fondu mobility); doporučuje proděkan Damohorský 

- Margarita Gramakova – refundace nákladů na ubytování podle meziuniverzitní 

dohody, ve výši 14 622 Kč; doporučuje proděkan Damohorský (M. G. vyzvedne po 

domluvě v pokladně PF UK v hotovosti) 

12. KD souhlasí se zapůjčením místností (prostor): 

COMMON LAW SOCIETY: 

- m. č. 403 dne 14. 12. 2015 od 18 do 21 hod. pr pořádání filmového semináře 

(promítání filmu „Ex offo“ s následnou besedou s Mgr. J. Drápalem)  

DIVADELNÍ SPOLEK KOREK: 

- m. č. 21 vždy v úterý od 8. 12. 2015 do 9. 2. 2016 od 20 do 22 hod. jako zkušebna 

spolku   

ELSA: 

- m. č. 213 dne 15. 12. 2015 od 19,30 do 22 hod. pro organizační schůzku Job Fair 

Kontakt 2016 

- m. č. 220 dne 16. 12. 2015 od 18 do 23,45 hod. pro předvánoční setkání spolku 

(zodpovědná osoba St. Verosta) 

- m. č. 220 dne 16. 12. 2015 pro přesunutí výuky dr. Faixe 

  JURISTI: 

- atrium pro umístění vánočního stromku se sbírkou oblečení pro azylové domy 

   VŠEHRD:  

-   m. č. 38 dne 15. 12. 2015 od 16 hod. pro přednášku v rámci Cyklu právnických profesí 

s exekutorskou komorou 

13. KD souhlasí s následujícími zahraničními cestami učitelů PF: 
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- doc. Scheu, 14. - 16. 12. 2015, Vídeň, schůze Správní rady Agentury EU pro základní 

práva, PF UK hradí pojištění, ostatní náklady hrazeny z jiných zdrojů 

- dr. Bohuslav, 8. - 9. 12. 2015, UMB Banská Bystrica, diskuze nad navrhovaným 

slovenským zákonem o trestní odpovědnosti právnických osob, veškeré náklady 

hrazeny z P 04, pojištění vlastní 

- Mgr. Sedláček, 15. - 31. 1. 2016, UNI Turku, přednáška, rešerše, PF UK hradí pojištění, 

ostatní náklady hrazeny z P 05 

- doc. Pítrová, 21. - 22. 12. 2015, UNI Leuven, projekt Horizont 2020 – koordinace, PF 

UK hradí pojištění, ostatní náklady z P 06 

- dr. Bohuslav, 14. - 16. 12. 2015, Bělehrad, Transparency International, konference, 

veškeré náklady z jiných zdrojů, pojištění vlastní 

 

 

Zapsal JUDr. Jiří Hřebejk, tajemník fakulty 

Schválil Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., děkan fakulty 

   

 

 

 

 

 

 

 

 


